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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 10. 11. 2021 

Středa 10. 11. 2021, 8.00 h. 
 
přítomni: Karel Bařina, Tomáš Hrůza, Jana Kořínková, Barbora Lungová, Marie Štindlová, Vojtěch Vaněk, Natálie 

Sodomková, Martin Mazanec, Tadeáš Polák,  

Omluveni: Jakub Polách, Martin Žák; 

Hosté: Filip Cenek, Jan Zálešák. 

 

Program zasedání:  

1. Schválení programu jednání dne 10. 11. 2021, Karel Bařina;  

2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU ze dne 13. 10. 2021, Karel Bařina;  

3. Informace vedení fakulty, Filip Cenek;  

4. Projednání návrhu nového studijního programu Fine Art and Design, Filip Cenek, Jan Zálešák;  

5. Různé;  

6. Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, Karel Bařina.  

 

1. Schválení programu jednání dne 10. 11. 2021, K. Bařina,  

Usnesení: AS FaVU souhlasí s programem zasedání AS FaVU dne 10. 11. 2021 beze změn. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomen: 1, omluveni: 2. Usnesení schváleno. 

Nepřítomna: J. Kořínková. 
 
 
2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU ze dne 13. 10. 2021, K. Bařina,  

K zápisu z jednání ze dne 13. 10. 2021 nebyly zaslány ani vzneseny žádné připomínky.  

Usnesení: AS FaVU schvaluje zápis ze dne 13. 10. 2021 v předloženém znění beze změn. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomen: 1, omluveni: 2. Usnesení schváleno. 

Nepřítomna: J. Kořínková. 
 
 
3. Informace vedení fakulty, F. Cenek, 

Vzhledem ke zdržení J. Kořínkové navrhuje děkan s  bodem, který avizoval na posledním zasedání AS FaVU týkající se 

investic z fakultního FRIMU, počkat na předsedkyni EK AS FaVU. 

 

3.1 Rekonstrukce Údolní 244/53 – děkan obdržel dne 8. 11. 2021 z rektorátu studii zpracovanou FAM Architekti, týkající se 

zástavby a využití areálu Údolní 53. AS FaVU byly materiály obratem nesdíleny na Sharepointu. Jednání a předání studie 

na rektorátě se dne 5. 11. 2021 zúčastnili za FaVU proděkan pro výstavbu a dislokace M. Houser a tajemnice fakulty M. 

Pěnčíková. Dle vyjádření kvestora náklady budou převyšovat ministerstvem alokovanou částku 450 mil. Kč a překročí 1 mld. 

Kč. Pravděpodobně dojde k etapizaci projektu za předpokladu hledání dotačních programů a národního fondu obnovy. 

Děkan žádá AS o nastudování dokumentu a poté navrhuje společné jednání s M. Houserem a T. Medkem v prosincovém 

termínu, kteří se přímo účastnili pravidelného jednání s architekty a budou schopni senátu a akademické obci zodpovědět 

případné dotazy. Děkan doporučuje seznámit se studií akademickou obec.  
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3.2 RUV – dne 1. 11. 2021 proběhlo jednání rady RUV, schváleny legislativní dokumenty týkající se Statutu RUV a metodiky 

jednotlivých segmentů. Proběhla prezentace a analýza RUV a uměleckých výstupů za r. 2020, které byly poznamenány 

pandemickou situací. Po průběžném seznamování AS FaVU s průběžnými výsledky je nyní k dispozici kompletní analýza 

(podklad zahrnující analýzy na úrovni VŠ i na úrovni jednotlivých segmentů je nasdílen prostřednictvím Sharepointu). Finální 

shoda na propisování výsledků za rok 2020 do financování nenastala a bude dále předmětem jednání. RUV působí jako 

poradní orgán náměstka ministra školství P. Dolečka. S ohledem na změny ve vedení ministerstev se předpokládá návrat 

stávajícího ministra R. Plagy do jeho původní funkce. V RUV je FaVU zastoupena ve dvou segmentech – za výtvarné umění 

P. Korbičkou, za design M. Macháčkem. Probíhá také diskuze na zapracování herní oblasti do segmentu audiovize. 

3.3 Výběrové řízení na pracovní pozici vedoucí/ho EO proběhlo dne 9. 11. 2021, přihlásilo se 5 uchazečů, dostavili se 4 

uchazeči. Komise pracovala ve složení: M. Pěnčíková, předsedkyně komise; členové komise: MgA. T. Hrůza, zástupce AS 

FaVU; Ing. Kraina, vedoucí personálního odboru VUT; Ing. Šiborová, vedoucí odboru ekonomiky a účetnictví VUT; Ing. 

Floryán, vedoucí ekonomického oddělení FAST. Děkan se výběrového řízení zúčastnil jako přísedící. Komise doporučila se 

stanovením pořadí 2 uchazeče, kteří vykazovali nadstandardní úroveň. M. Pěnčíková uchazeče vyrozumí o výsledku 

výběrového řízení, ověří jejich zájem nastoupit na FaVU VUT a dohodne termín nástupu do zaměstnání.  

Dle informací T. Hrůzy prokázal uchazeč, který se umístil na prvním místě, obdivuhodnou připravenost a měl nastudovány 

informace z výročných zpráv, seznámil se s prostředím fakulty, měl zjištěna specifika financování veřejného prostoru, 

bezchybně vypracoval požadovaný znalostní test a uspokojivě zodpověděl na všechny položené otázky, jeho vystupování 

bylo lidsky příjemné. Uchazeč je absolventem VUT, v současné chvíli je zaměstnán v automobilovém průmyslu a má zájem 

změnit oblast svého působení.  

 

Do jednání se dostavila J. Kořínková. 

 

3.4 Otázka procesního postupu schvalování investic hrazených z fakultního FRIMU 

Na základě dohody ze zasedání AS FaVU ze dne 13. 10. 2021 požádal F. Cenek AS FaVU o ujasnění procesního postupu 

nastaveného na FaVU u schvalování investičního majetku. Účelem je ještě před přípravou pravidel pro rozdělení finančních 

prostředků pro kalendářní rok 2022 vyjasnit a jasně formulovat náležitosti týkající se investic, tj. hmotného a nehmotného 

majetku v hodnotě převyšující 80 tis. Kč. Na základě zápisu z jednání senátu ze dne 21. 9. 2021 – a v rámci předejití 

eventuálnímu nedorozumění – požádal děkan J. Kořínkovou, předsedkyni ekonomické komise AS FaVU, o objasnění jejích 

připomínek týkajících se schvalování návrhů nákupů z investičních prostředků. K tématu proběhla diskuze se závěrem, že 

z pohledu EK AS FaVU stačí větší informovanost od momentu návrhu investic z jednotlivých pracovišť (jaro) až po finální 

návrh děkana a určení jednotlivých zdrojů úhrady (léto). 

T. Hrůza v souvislosti s investicemi informoval, že dvě investice v řešení KAT budou pořízeny v následujícím kalendářním 

roce, a to z důvodu nedostupnosti některých komponent a zařízení. 

 

3.5 Sběr kvalitních výsledků (SKV) v modulu M1 – byl zachován trend nastavený v minulých obdobích a vedení univerzity 

umožnilo FaVU odevzdat 5 výsledků, což zvyšuje šance fakulty na zlepšení výkonnostních ukazatelů (propisujících se do 

financováni) v oblasti VaV. Ve sběru za rok 2019 z 5 vykázaných výsledků byly 4 oznámkovány stupněm 3, jeden z výsledků 

nesplňoval kritéria odborné knihy. U specifického vysokoškolského výzkumu (SpV), na který obdržely každoročně na 

základě výjimky FaVU a FA po 1 mil. Kč, došlo ze strany FA bez informování FaVU k odmítnutí této výjimky. Snahou vedení 
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fakulty je pro FaVU výjimku ještě uchovat pro tento rok, neboť by došlo k výraznému poklesu objemu prostředků na SpV a 

doktorandské výzkumné projekty. 

3.6 Průběžné čerpání rozpočtu – sdíleno obvyklým způsobem v měsíční periodicitě (u ateliérů, kabinetů a katedry), výkaz 

průběžného čerpání ve struktuře schváleného návrhu rozpočtu naposledy sdílen na Sharepoint v září, děkan navrhuje 

aktualizovat jej ke konci listopadu, kdy již budou zohledněny všechny objednávky a doklady za nákupy v hotovosti. 

Z jednání odešel T. Polák. 

 

  K. Bařina upozornil na souběh předložení průběžného čerpání rozpočtu dne 8. 11. 2021 a termínu pro vystavení 

objednávek dle harmonogramu oběhu dokladů koncem kalendářního roku. F. Cenek upozornil, že jsou průběžná čerpání 

rozpočtu vystavována v prvních dnech měsíce pravidelně po celý rok, chce zachovat měsíční periodicitu i do budoucna. 

Termínů v oběhu dokladů je celá řada, nelze zpracovávat ke každému termínu zvlášť.  

  T. Hrůza připomínkoval neúplnost přehledu, chybí mu zapracování účtenek/drobné nákupy. F. Cenek uvedl, že je 

v přehledu zahrnuto i obligo, chybí pouze zapracování účtenek, které nejsou ke dni zpracování přehledu předány k 

zapracování účtárnám rektorátu. Vzhledem k objemu práce je pro EO zatěžující sečítat drobné nákupy bokem, nejedná se o 

velké objemy a v rámci tohoto typu přehledu nejde o významnou částku. 

  J. Kořínková požádala o stanovisko a plán vedení fakulty k nečerpání rozpočtu AGD1. Dle F. Cenka zůstávají 

nevyčerpané fin. prostředky na stř. 11000, v případě striktního dodržení pravidel by AGD1 přišel o 50% nevyčerpaných fin. 

prostředků, které by byly převedeny do fondu provozních prostředků nebo by byly použity jinak dle potřeb fakulty. 

Upozorňování na nutnost vyčerpání ½ rozpočtu do 9. měsíce v roce probíhá již 4 roky. Děkan ale upozornil na skutečnost, 

že přehled čerpání je zpracován s daty k 5. 11. a i AGD1 mohl k deadlinu vystavení objednávek (8. 11.) rozpočet čerpat 

v souladu s pravidly.  

  K připomínce K. Bařiny týkající se nulového rozpočtu počátkem každého kalendářního roku děkan zopakoval, že všechna 

pracoviště mohou od začátku kalendářního roku disponovat částkou ve výši 80% rozpočtu předchozího roku (provizorní 

rozpočet). K dotazu týkajícího se hospodářského výsledku upozornil na nutnost vykázání hospodářského výsledku a jeho 

zdanění. Interně platí dohoda, která umožňuje vložení finančních prostředků z hospodářské činnosti do ateliérů, např. režie 

z pořádaných kurzů. K. Bařina by uvítal, aby mohl, jako obslužné pracoviště, pracovat s financemi z hospodářského 

výsledku např. ještě i koncem listopadu a mohl tak bez DPH objednávat materiál potřebný pro výrobu počátkem roku 

nadcházejícího. Děkan zopakoval, že vedoucí kabinetů a dílen si výši rozpočtu určují a mají tak možnost hospodařit přesně 

s částkou, kterou k provozu a rozvoji svého pracoviště potřebují. Nakupovat bez DPH na začátku kalendářního roku je 

možné také. 

 Vedení fakulty nikdy nebylo v čerpání ateliérových rozpočtu úplně striktní, mírné překročení částek určených na stipendia 

bylo umožňováno. V. Vaněk upozornil, že v ateliérech dochází k situacím, kdy vedení ateliéru ví, že finanční prostředky nad 

50% roční částky bude potřebovat v podzimních měsících, např. v říjnu, a že fin. prostředky do konce roku vyčerpá. Ateliéry 

by měly mít povinnost o takových potřebách vedení fakulty informovat. Děkan navrhuje tento návrh zahrnout do pravidel 

čerpání rozpočtu.  

3.7 Požadavek J. Kořínkové na předložení informací k výběrovému řízení na vedoucího ekonoma fakulty, poskytnutí 

informací o termínu výběrového řízení, k uchazečům, k jednání včetně informace, zda byl někdo z uchazečů zaměstnancem 

VUT se znalostí vnitřního prostředí univerzity. F. Cenek a T. Hrůza zopakovali informace, které senátu poskytnuli před 

příchodem J. Kořínkové (viz bod 3.3). J. Kořínková vyjádřila překvapení nad skutečností, že EK AS FaVU resp. AS FaVU 

nebyl o plánovaném termínu VŘ na ekonoma fakulty, ani o personálním složení komise předem informován. 
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Děkan sdělil, že postupoval v souladu se zvyklostmi fakulty a předpisy univerzity, v tomto konkrétním případě nad rámec 

fakultních zvyklostí senát na minulých zasedáních informoval jak o vlastní žádosti zaměstnance přejít z pozice ekonoma 

fakulty na jinou součást VUT, tak o termínu a parametrech vypsání výběrového řízení. Od momentu vypsání řízení je nutné 

postupovat v souladu s Řádem pro výběrová řízení na VUT, kterým je určen i samotný harmonogram jednotlivých úkonů a 

role vyhlašovatele. 

 

Do jednání se dostavil J. Zálešák. 

 

4. Projednání návrhu nového studijního programu Fine Art and Design, Filip Cenek, Jan Zálešák;  

Na základě zákona o VŠ žádá F. Cenek AS FaVU o projednání a vyjádření se k předloženému materiálu. Společně s J. 

Zálešákem seznámili senátory se studijním programem již na minulých zasedáních, tentokrát byla akademické obci a senátu 

nasdílena vlastní žádost o akreditaci (PDF z modulu Akreditace v IS VUT) a je ještě prostor na dílčí úpravy na základě 

diskuze a námětů senátorů. Změny budou zapracovávány před předložením dokumentu UR FaVU a Radě pro vnitřní 

hodnocení VUT, ideálně do konce 11/2021. Záměr vedení FaVU je otevřít studijní program již v akad. r. 2022/2023. Plánuje 

se ustavení samostatné rady pro studijní program (RSP) Fine Art and Design v počtu cca 5 osob. 

Připomínky: 

 V. Vaněk má zájem dokument ještě jednou prostudovat, z důvodu časové zaneprázdněnosti pošle případné náměty 

garantovi e-mailem. 

 B. Lungová – upozornila na prázdné kolonky v tabulce Záměr rozvoje a další údaje ke stud. programu. S chybějícími 

dokumenty seznámil na zasedání senátory J. Zálešák. Dokumenty jsou zpracovány, chybělo pouze jejich doplnění v exportu 

PDF.  

 M. Mazanec je s připravenou žádostí spokojen. Navrhuje začátkem kalendářního roku 2022 začít projednávat vlastní 

realizaci studijního programu s akademickými pracovníky. 

 J. Zálešák upozornil na plánovanou reakreditaci studijních programů Výtvarná umění pro bc. a mgr. stupně studia 

uskutečňované v českém jazyce. Navrhuje otevřít dvě paralelní diskuze napříč akademickou obcí.  

 M. Mazanec, V. Vaněk navrhují představení stud. programu plošně na poradě pedagogů. Návazně pak jednat 

s pedagogy, kteří by v ideálním případě otevřeli studium v ateliérech od září 2022. Děkan připomněl, že program již byl na 

poslední poradě pedagogů plošně představen a že další schůzka by již měla být spíše konkrétní. 

 J. Zálešák upozornil na nutnost rozhodnout o administrativní podpoře programu ve stávající infrastruktuře, případné 

jmenování koordinátora programu. Dle F. Cenka se jedná o praktického koordinátora, který bude spolupracovat s přijatými 

studenty, zabezpečovat komunikaci mezi studenty a pedagogy, průběžné aktualizace kurzu a programu. Administrativní 

komunikaci s uchazeči zajistí zahraniční oddělení fakulty, P. Borastero, která má kapacitu pro tuto činnost a je jazykově 

vybavena. Vedení fakulty má adepty na zmiňovanou pozici, jde také o koordinaci se záměrem zavést program typu Joint 

Degree (na kterém pracují L. Jackson a J. Helia DeFelice). 

 

K. Bařina poděkoval za upřesnění informací ke studijnímu programu Fine Art and Design.  

 

Závěr: AS FaVU projednal a souhlasí s předloženým návrhem akreditace návazného magisterského studijního programu v 

anglickém jazyce s názvem Fine Art and Design, který garantuje doc. Mgr. Jan Zálešák, Ph.D.  
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5. Různé; 

5.1 Studentský dotazník Konsent, B. Lungová vznesla dotaz na stav dotazníku, jeho distribuci.   

Odpověděla koordinátorka pracovní skupiny pro spolupráci s Konsentem M. Štindlová – dotazník je zpracovaný, zaslaný 

k připomínkování společnosti Konsent, čeká se na jejich reakci, resp. reakci jimi osloveného sociologa. Zájem na brzké 

distribuci. Spolupracovník ze strany Konsentu je vybírán prostřednictvím výběrového řízení.  

Doplnil F. Cenek – pracovní skupina si vyžádala na Konsentu rychlé jednání se sociologem/socioložkou, který/á vzejde 

z jejich interního výběrového řízení dne 1. 11. 2021. Čekáme na posouzení dotazníků pro studující, pedagogy i THP. 

Ujasněna musí být i forma distribuce. Vyhodnocení dotazníku musí provést externí odborník.  

5.2 Vstupy do budov FaVU VUT, V. Vaněk připomínkoval nedostatečné zabezpečení vstupu do budov fakulty. Upozornil 

na stále otevřenou budovu U2, kde nejsou zavírány dveře z dvorního traktu. Dále upozornil na problémy s vydáváním klíčů 

od prostor fakulty. Senátoři apelují na zpřísnění zavírání dveří do fakultních prostor, nutnost používat zaměstnanecké a 

fakultní průkazy, na důslednou kontrolu ID průkazů při vydávání klíčů k fakultním prostorám. F. Cenek pověří tajemnici, aby 

zaměstnancům vrátnice připomínala nutnost striktně vyžadovat ID průkazy při vydávání klíčů, nutnost zavírat všechny 

přístupové cesty na fakultu. 

5.3 Nefunkčnost počítačů ve sdílených místnostech, B. Lungová upozornila na skutečnost, že dochází k zahlcování 

pamětí počítačů ve sdílených místnostech fakulty. Dotázala se, zda je personální kapacita zaměstnanců zabezpečujících 

obslužná pracoviště dostatečná. Připomínku demonstrovala na konkrétním příkladu doktorandek spolupracujících na jejím 

specifickém výzkumu. F. Cenek uvedl, že problém nebyl v tomto konkrétním případu na straně fakulty, ale doktorandek, 

které neznaly svoje přístupová hesla. Proběhla delší debata nad stále se opakujícími problémy s funkčností počítačové 

učebny a počítačové studovny. Dle vyjádření M. Štindlové, V. Vaňka a F. Cenka existují centrální úložiště, studenti dostanou 

na začátku svého studia instruktáž k jejich používání. Informace k úložištím lze nalézt také na intranetu fakulty.  

 

Z jednání odešla M. Štindlová. 

 

5.4 B. Lungová žádá o možnost podávání anonymních podnětů na fakultě.  

F. Cenek upozornil, že od r. 2019 takovou možnost na webu fakulty zavedl, a názorně ji předvedl: 

https://www.favu.vut.cz/studenti/poradenstvi, https://www.favu.vut.cz/podnety.  

 

6. Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, K. Bařina 

Po diskuzi byly navrženy dva termíny jednání AS FaVU. Dne 24. 11. 2021, 8.00 hod., a 15. 12. 2021, 8.00 hod., na 

prosincový termín budou přizváni K. Bařinou M. Houser a T. Medek, aby informovali o studii k rekonstrukci areálu Údolní 53.   

Usnesení:. AS FaVU se rozhodl hlasovat o termínech zasedání AS FaVU v měsících listopad a prosinec 2021 společně. 

Příští řádná zasedání AS FaVU se uskuteční ve dnech 24. 11. 2021, od 8.00 hod. (středa)  

a 15. 12. 2021, od 8.00 hod. (středa).  

Hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 2, omluveni: 2. Usnesení schváleno. 

 

7. Příplatek za výkon funkce v akademickém senátu, K. Bařina, F. Cenek 

Dle Mzdového řádu VUT, část druhá, mzda, Hlava II, čl. 15, odst. 1, písm. a) a b) a příloha č. 3, bod. 1. a bod 2. náleží 

předsedovi akademického senátu a členovi akademického senátu příplatek za výkon funkce. Akademický senát disponuje 

částkou 200 tis. Kč/rok z rozpočtu FaVU VUT. F. Cenek upozornil na skutečnost, že AS FaVU příplatek nevyplácí. J. 



 

 

Fakulta výtvarných umění VUT / Údolní 244/53 / 602 00 / Brno  

T: 541 146 850 / IČ: 00216305, DIČ: CZ00216305 / www.favu.vut.cz 6 

Kořínková sdělila, že výše příplatku a způsob jeho vyplácení byl na podnět předsedy AS FaVU již několikrát diskutován v EK 

AS FaVU, výplatu konkrétních částek však nebylo možné naplánovat s ohledem na skutečnosti, že bývalá předsedkyně AS 

FaVU i přes řadu urgencí dosud neprovedla návrh na vyplacení odměn předchozím členům AS FaVU v roce 2021 ze 

společného rozpočtu AS FaVU pro rok 2021 a nebylo tudíž jasné, jaká je zbývající částka k rozdělení. 

Po rozsáhlé diskuzi týkající se způsobu přiznání příplatku pro bývalé i stávající senátory se rozvinula rozsáhlá diskuze, ve 

které zazněly názory týkající se časového intervalu a způsobu poskytování příplatku, výši příplatků dle funkce 

v akademickém senátu (předseda, místopředseda, předseda komise, člen senátu). F. Cenek poskytl AS informace o 

způsobu a výši poskytování příplatků akademickému senátu v uplynulých obdobích. Vzhledem ke skutečnosti, že nedošlo 

k vzájemné shodě, bude otázka příplatku za výkon funkce v akademickém senátu projednána na zasedání dne 24. 11. 

2021. 

 

 

 

 

Zapsala: Jana di Lenardo 

Schválili: Karel Bařina, předseda AS FaVU 

Vojtěch Vaněk, místopředseda AS FaVU – předseda KAP 

Natálie Sodomková, místopředsedkyně AS FaVU – předsedkyně SK 

 


